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Na osnovu clana 21 Zakona o parlamentamom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane
(,,Sluzbeni list Cme Gore“. br. 80/10), Odbor za bezbjednost i odbranu sa nastavka 30. sjednice,
odrzane 11. juna 2025. godine, p o d n o s i

IZVJESTA.I

O RAZMATRANJU

INFORMACIJE O AKTIVNOSTIMA KOJE JE UPRAVA POLICIJE PREDUZELA

POVODOM TRAGICNOG DOGADAJA NA CETINJU OD 1.1.2025. GODINE

Odbor za bezbjednost i odbranu jc, uz ucesce ministra unutrasnjih poslova Danila
Saranovica i v.d. direktora Uprave polieije Lazara Scepanovica, na 29. sjednici odrzanoj 16. i 20.
maja 2025. godine, razmotrio informaeiju o aktivnostima koje je Uprava polieije preduzela
povodom tragicnog dogadaja na Cetinju od 1. januara 2025. godine.

Cianovi Odbora su upoznati sa hronologijom dogadaja navedenog dana, kao i sa analizom
aktivnosti preduzetih u cilju dokazivanja i rasvjetljavanja krivicnog djela - lesko ubistvo na stetu
13 lica koja su smrtno stradala i tri lica koja su zadobila tjelesne povrede.

Apostrofirano je da tragedije na Cetinju daleko nadilazc granice jedne lokalnc zajednice i
pogadaju eijelu Cmu Goru, te poertano da su u konkretnom slucaju polieijski sluzbenici, u okviru
svojih zakonskih ovlascenja, preduzeli raspolozive mjere i radnje, a da ce nadlezni mehanizmi
kontrole i nadzora ispitati da li su sve aktivnosti bile preduzete u granicama ovlascenja i u skladu
sa profesionalnim standardima.

Saglasno navedenom, cianovi Odbora su informisani da su Ministarstvo unutrasnjih
poslova i Uprava polieije, u saradnji s drugim institueijama i uz punu operativnu spremnost,
sproveli niz hitnih, ali i strateski usmjerenih mjera sa ciljem stabilizaeije bezbjednosne situaeije,
vracanja osjecaja sigumosti gradanima i jacanja inslitucionalnog odgovora na rizicne faktore u
zemlji.

Naglaseno je i da su zakljucci sa sjednice Vijeca za nacionalnu bezbjednost. odrzane 3.
januara 2025. godinc, iz domena nadleznosti Ministarstva unutrasnjih poslova, realizovani.



Clanovi Odbora su dalje upoznali da su po prvi put izradenc i usvojene siandardne
opcralivne procedure, pravila i protokoli. koji jasno deflnisu kada i kako policijski sluzbenici
reaguju u siluacijama aktivne prijetnje. Ukazano je da je stavljena u pripravnost Avio-
helikoplerska jedinica, uz princip interoperabilnosti sa Specijalnom jedinicorn policije, cime su
stvoreni uslovi za brzo dislociranjc i reagovanje u udaljenim lokacijama, kao i da je uvedcna stalna
pripravnost Specijalne jedinice policije, koja se pokazala operativnom i efikasnom ne samo u
situacijaina visokog rizika, vec i u borbi protiv teskog i organizovanog kriminala.

Takode jc istaknuto da su kadrovski kapaciteli Odjeljenju bezbjednosti Celinje
popunjeni, da dodatnu podrsku obezbjeduju sluzbenici iz drugih regionalnih centara, kao i da je
izvrsena obuka policijskih sluzbcnika, ukljucujuci borbeno i vjezbovno gadanje, kao i postupanje
u kriznim situacijama. Apostrofirano je da specijalne i posebne jedinice policije sprovodc obuke
svakodnevno, sto je sastavni dio njihove takticke spremnosti i podrske regionalnim centrima.

Pored navedenog, ukazano je daje otvorena besplatna SOS linija pulem koje gradani mogu
anonimno prijavljivali sumnjiva ponasanja, ali i eventualnc zloupotrebe od strane policijskih
sluzbenika.

Posebno je istaknuto intenziviranje kampanje „Postuj zivot-vrati oruzje“, uz ocjcnu da ista
daje mjerljive rezultate, kao i rad na izmjenama i dopunama Zakona o oruzju kao odgovora na
rastuci rizik od ilcgalnog i neadckvatno kontrolisanog oruzja u zajednici.

Predoceno je da su transparentnost i komunikacija sa gradanima i medijima znacajno
unaprijedcni, kao i daje formiran meduresorni operativni tim na Cetinju, koji pruza psiholosku
podrsku gradanima pogodenim tragedijama, kao i onima koji se nalaze u kriznim i ranjivim
situacijama.

Apostrotlrana je vaznost preduzetog na pokretanju strateskog projekta sirenja sistema
video-nadzora, sa fokusom na Opstinu Cetinje, te ukazano da su formirani novi pozoricki rejoni,
a u saradnji sa Vladom i Ministarstvom odbrane inicirana i nabavka specijalizovanih vozila, cime
se stvaraju pretpostavke spremnosti za reagovanje na visokorizicne tehnicke prijetnje, djelovanje
kriminalnih i teroristickih grupa, te druge nepredvidive bezbjednosne izazove.

Takode je istaknuto da je podignut nivo operativnosti Uprave policije, kroz formiranje
operativnih centara, nabavku sistema za detekciju i neutralizaciju prijetnji, kao i daje zavrseno
vise standardnih operativnih procedura koje jasno ureduju postupanje sluzbenika u najosjetljivijim
siluacijama. Posebno je ukazano na mjere koje se preduzimaju u pravcu jacanja kadrovskih
kapaciteta u Upravi policije.

Naglaseno je da je Policija blagovremeno informisala javnost o preduzetim radnjama,
odgovarala na svaki poziv nadleznih organa i institucija, te iskazala spremnost za punu saradnju
sa svim relevantnim akterima u cilju jacanja institucionalnih kapaciteta i sprovodenja preventivnih
mjcra, kako bi se unaprijedila ukupna bezbjednost i sprijecilo ponavljanje slicnih tragedija.

Poseban Ibkus tokom rasprave stavljen je na angazovanje policijskih sluzbenika i brzinu
djelovanja policije u datim okolnostima, potencijaine propuste u operativnoj komunikaciji, kao i
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sprovcdcnc mjcre na unapredcnju preventivnih mehanizama i procedura za djclovanjc u kriznim
situacijania, a narocito u pcriodu od iragicnog dogadaja u nasclju Medovina u opstini Cetinje, iz
avgusta 2022. godine. Fakode, bilo je rijeci o komunikaciji sa medijima i inFormisanju gradana
povodom kriticnog dogadaja.

na

Uvazavajuci zabrinutost javnosli u pogledu efikasnosti bezbjednosnog sislema, akcenat je
slavljen i na preduzcte mjere na zastili iicne i imovinske sigumosti gradana, te odrzavanju javnog
reda i mira nakon tragedije.

Clanovi Odbora su tokom rasprave iskazali inleresovanje za dodatnim informacijama o
slanju institucionalnih i materijalnih kapaciteta, sredstvima predvidenim za modemizaciju i
opremanje, sprovedenim obukama iz oblasti kriznih pregovora i taktickog odgovora na situacije
visokog rizika, izvedenim vjezbama gadanja za sve sluzbenike, dinamici provjere zdravstvenih i
psiholoskih sposobnosti pripadnika Uprave policije, zakonskoj regulativi, da li su u periodu
mandata aktuelnog rukovodstva realizovane nabavke oklopnih vozila ili druge napredne opreme,
to u kakvom jc slanju postojeca balisticka oprema.

Tokom rasprave,clanovi Odbora su posebno istakli da postojanje neregistrovanih
ugostiteijskih objekata, za koje ni policija nema saznanja, predstavlja ozbiljan bezbjednosni
problem koji se adekvatno mora Irelirati, i u vezi sakojim pitanjemje neophodno ukljuciti i lokalnu
zajednicu.

U fokusu diskusije bila je i implementacija zakljucaka usvojenih na sjcdnici Skupstine
Prijestonice Cctinje 10. januara 2025. godine, komunikacija drzavnih institucija sa lokalnim
vlastima, kao i pitanje odgovomosti nadleznih za eventualne propustc u djelovanju i
instilucionalnom odgovoru.

Clanovi Odbora su dalje konstatovali da je Uprava policije preduzela niz aktivnosti u
skladu sa svojim ovlascenjima, i ukazali napotrebu za temeljitom analizom opcrativnih procedura,
cijeneci vaznosl iznalazenja sistcmskih rjesenja.

Pored navedenog, u diskusiji je bilo rijeci o rcalizovanim aktivnostima i napretku u pogledu
jacanja kapaciteta Uprave policije u prethodnih pet godina, te ukazano da bezbjednosni i
zdravstveni sistcm u Cmoj Gori moraju biti u koordinaciji i saradnji kako bi se proaktivno
djelovalo u konlekslu prevencije. Takode je bilo rijeci i o kapacitetima za psiholosku i zdravstvenu
podrsku pripadnicima Uprave policijc.

Posebno je akcentovan problem velike kolicine oruzja i municije u ilcgalnom posjedu i
iskazana podrska svim mjerama i radnjama koje imaju za cilj suzbijanje navedenog.

Dodatno su problematizovani kadrovski deficit u Upravi policije, nedovoljna obucenost i
starosna struktura kadra, te pitanje brzog djelovanja u slucaju potrebe za angazmanom u drugim
cmogorskim opstinama.
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1 akode je ukazano na potrcbu za unapredenjcm komunikacije sa zrtvama i gradanima, te
slrogo osudcn bilo kakav pokusaj politizacije i poHlickc manipulacije u diskursu o navedcnim
iragedijama.

Apostrofirana je i vaznost sprovodenja aktivnosti na jacanju drustvenc odgovomosti i
svijesti gradana o pojavama koje mogu izazvati posljedice po njihovu bezbjcdnost.

Clanovi Odbora su, tokom rasprave, iskazali podrsku uvodenju sistema video-nadzora
javnih povrsina i ocijenili da islo treba biti realizovano u skladu sa zakonskim ovlascenjima i
postovanjcm Ijudskih prava. Poslanici su takode iskazali podrsku opredjeljenju veceg iznosa
srcdstava u budzctu za narednu godinu, a u kontekstu jacanja kapaciteta i oprcmljenosti policije.

Odbor Je, uvazavajuci ukupne okolnosti, apostrofirao vaznost koordinisanog i
pravovremenog djelovanja svih nadleznih organa i institucija kako bi se detaljno ispitali svi aspekti
navedene Iragedije i utvrdila eventualna odgovornost unutar sistema.

Konstatovano je takode da posebna paznja treba biti usmjerena na jacanjc institucionalnih
kapaciteta, kontinuiranu edukaciju i obuku sluzbenika, narocilo u oblasti kriznog upravljanja,
pregovaranja, taktickih intervencija i psiholoske pripreme za suocavanje sa vanrednim situacijama.

Ukazano je i na vaznost pravovremenog djelovanja na unapredenju meduinstitucionalne
koordinacije, kako izmedu bezbjednosnih sluzbi, tako i sa lokalnim organima vlasti i sistemima
civilne zastite.

Odbor je je pocrtao da ce, u skladu sa zakonskim ovlascenjima, nastaviti da prati rad
nadleznih organa, po navedenom pitanju, a u cilju pune transparentnosti u radu i zastite sigumosti
svakog gradanina.

Za izvjcstioca na sjednici Skupstine odreden je Vladislav Bojovic, clan Odbora.
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